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Milé sestry a bratia v Kristovi

Ohlasovať Krista a kresťanstvo je dnes ťažšie ako voľakedy, kresťanské posolstvo dnes mnohých ľudí 
neoslovuje a niektorým je bohužiaľ skôr na posmech. Často máme na tom podiel aj my kresťania, 
osobitne my, čo kresťanstvo ohlasujeme. Nevšimli sme si zmenu myslenia moderného človeka, jeho 
vnútorného založenia, spôsob akým sa moderná doba prejavila na dnešnom človeku. Moderné 
myslenie má svoje výhody – veda, technika; ale na druhej strane sa život človeka zúžil. Moderný 
človek stráca zmysel pre živé, pre prírodu, pre vzťahy, život vníma skôr mechanicky, strojovo. Mnohí 
ľudia aj sami seba vnímajú ako stroje, ktoré len spracúvajú dojmy, zážitky. Symbolom modernej doby 
je sú automobil, ktorý nás má čo najrýchlejšie odviesť niekam inam, alebo televízor, či počítač, 
ktorým môžeme surfovať od jednej informácie k druhej, od jedného zážitku k druhému. Pre mnohých 
sa aj druhý človek bohužiaľ stal len kusom: nahraditeľným - ako čokoľvek iné. 

Hovoriť v tejto dobe o Kristovi, o evanjeliu, o vzťahoch, alebo o viere a radosti zo stvorenia nie je 
ľahké. A predsa Veľká noc nás k tomu vyzýva. Pozýva nás, aby sme sa stali apoštolmi viery, poslami 
Ježiša Krista. Poslami jeho zvesti o živote, o stvorení. 

Pripomína nám, že viera to nikdy nemala ľahké. Vždy tu boli aj protipóly viery: pochybnosti, neistota, 
otázky; aj kedysi človek poznal sklon žiť pohodlne, nechať sa životom len tak viesť, prispôsobiť sa 
ostatným. Samotná Veľká noc – tá prvá - nám pripomína situáciu plnú neistôt a otázok. Svedkovia 
Veľkej noci písali z určitého odstupu, pretože samotná skúsenosť Ježišovho zmŕtvychvstania sa len 
ťažko zaznamenávala. Boli nimi najmä apoštol Pavol – ktorý sa na svoju misiu roky pripravoval 
v ústraní. Ďalej evanjelista Lukáš a pokračovanie jeho evanjelia - spis nazvaný Skutky Apoštolov. A 
takisto Jánovo evanjelium, ktoré je koncipované trochu inak ako ostatné evanjeliá, nechcelo byť len 
opisom – správou, ale skôr meditáciou, takže v ňom môžeme vnímať určitú zdramatizovanú vierouku. 

Dnešné evanjelium nám ukázalo apoštola Tomáša s jeho pochybnosťami. Tomáš je tak trochu   
predchodcom dnešného človeka: koncentruje sa na to vonkajšie, čo môže preskúmať svojimi 
zmyslami: hľadá vonkajšiu príčinu a následok. Stratil sa mu vnútorný pohľad založený na dôvere. 
Stratil sa mu zmysel, ktorý osvetľuje dianie: odtiaľ jeho počiatočná skepsa. Na druhej strane - 
podobne ako ostatní apoštoli -  aj Tomáš musel prejsť po Ježišovej smrti procesom, v ktorom sa jeho 
viera premenila. Ostatní apoštoli: Peter, Ján i ženy mali oproti nemu len tú výhodu, že boli 
s Ježišovým zmŕtvychvstaním skonfrontovaní skôr.  

Jánovo evanjelium v súvislosti s Tomášom a jeho následným vyznaním „Pán môj a Boh môj“ vyslovuje 
„blahorečenie“ viery: Blahoslavení tí, čo nevideli a uverili. Toto blahoslavenstvo sa týka celého  
posolstva Biblie, veď Jánovo evanjelium nie nadarmo začína pripomenutím stvorenia („Na počiatku 
bolo Slovo“). Toto blahoslavenstvo viery, ktorá hľadá hlbší zmysel, sa nás týka, ak vieme v Duchu 



Svätom oslavovať Boha za dar života, stvorenia. Radosť z Boha, radosť z darov Boha v tomto svete  
podčiarkol aj Ježiš svojou smrťou a obnovou svojho života. Evanjelista Ján nám túto radosť dáva v 
dnešnú nedeľu do centra našej pozornosti, našej oslavy Boha. 

Niekedy aj my kresťania podliehame pokušeniu vidieť aj v náboženstve v kresťanstve len zdroj 
zážitkov, dojmov. Je chybným prispôsobením sa dnešnej dobe, ak sa ohlasovatelia evanjelia snažia 
„kŕmiť“ dnešného poslucháča takýmito zážitkami, dojmami – tak aby sme mohli nasýtiť ten 
spomínaný „stroj“ spracúvajúci vonkajšie podnety. Veď zároveň sa tak stráca to podstatné, stráca sa 
vnímanie súvisu medzi stvorením a naším životom, stráca sa zmysel pre to, čo náš život posväcuje, čo 
ho robí dôstojným, čo mu dáva zmysel.

Veľká Noc chce obnoviť našu vieru - aj v dnešných nie príliš veselých časoch. Kráčajme aj my 
povzbudení príkladom apoštola Tomáša, o ktorom sa hovorí, že jeho tzv. „neviera“ pomáha našej 
viere viac ako viera ostatných apoštolov. 
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